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Počet obyvatel Česka se zvýšil 
    

Iveta TOUŠLOVÁ, moderátorka 
-------------------- 
Čechů přibývá. Poprvé od vzniku samostatné České republiky se v zemi narodilo víc dětí, než kolik 
lidí zemřelo. Ke konci loňského roku nás bylo přesně deset milionů dvě stě osmdesát sedm tisíc sto 
osmdesát devět. Informaci zveřejnil Český statistický úřad. 
 
Tereza KRÁSENSKÁ, redaktorka 
-------------------- 
Valérie Wolská je jednou z těch, které loni rekordně rozšířili řady Čechů, narodila se přesně před 
rokem. 
 
Marcela WOLSKÁ, maminka Valérie 
-------------------- 
Já jsem budovala kariéru, klidně bych ještě počkala, manžel to nějak rozhodl a myslím, že je to ten 
pravý čas po tom třicátém roku věku si to první, ne-li druhé dítě pořídit. 
 
Tereza KRÁSENSKÁ, redaktorka 
-------------------- 
Maminka Valérie patří mezi typické matky, které mají na svědomí rekordní přírůstek dětí, nejvíc teď 
rodí silné ročníky druhé poloviny sedmdesátých let. 
 
Josef ŠKRABAL, ředitel odboru statistiky obyvatelstva, Český statistický úřad 
-------------------- 
V loňském roce se narodilo téměř sto šest tisíc dětí, což je o tři tisíce šest set dětí více než v roce 2005. 
 
Kamila BÖHMOVÁ, Mateřské centrum Balonek, Praha 4 
-------------------- 
To pociťujeme vlastně všude, i co se týče nějakých těch aktivit, jako je plavání, různé kroužky 
zájmové, protože je strašně velká poptávka. A co se týče opět tady Prahy, tak bych řekla, že je malá 
nabídka. 
 
Tereza KRÁSENSKÁ, redaktorka 
-------------------- 
A nechybí jenom nabídky na volný čas dětí a jejich maminek, matka pětiměsíčního Matěje a tříletého 
Honzíka nemohla sehnat pro staršího syna místo v mateřské škole. 
 
Jana KUNEŠOVÁ, maminka Honzíka a Matěje 
-------------------- 
S umístěním byl problém, protože nám bylo řečeno, že je hodně dětí, vlastně na tolik školek, kolik je. 
 
Tereza KRÁSENSKÁ, redaktorka 
-------------------- 
Od revoluce se počet narozených dětí stále snižoval, nepotřebné školky a základní školy ministerstvo 
školství a kraje proto začaly rušit. Zlom přišel v roce 2000, od té doby se v Česku rodí pořád víc. 
 



Daniel MÜNICH, sociolog, výzkumný ústav CERGE při Karlově univerzitě a Akademie věd ČR 
-------------------- 
Ani kraje, ani ministerstvo tomu nevěnovalo dostatečnou pozornost a způsobuje to poměrně velké, na 
evropské poměry velké problémy, obzvláště především matkám dětí, které, kterým to omezuje jejich 
kariéru. 
 
Michaela TASCHNEROVÁ, mluvčí, ministerstvo školství 
-------------------- 
Já se domnívám, že my jsme selhávali, máme plány třeba na nadcházející příští tři roky, a pokud by 
byl výrazný nárůst narozených dětí, tak na to připraveni jsme. 
 
Tereza KRÁSENSKÁ, redaktorka 
-------------------- 
Rekordem novodobé historie Česka je také to, že obyvatel v zemi přibylo ne kvůli přílivu cizinců, ale 
právě díky zvýšené porodnosti. Přesto statistici nejsou příliš spokojeni, podle nich se stále rodí málo 
dětí na to, aby dlouhodobě zajistili prostou reprodukci populace, průměrný věk matek se teď pohybuje 
kolem osmadvaceti let. 
 


